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AZ ÖNKORMÁNYZAT KÖZSZOLGÁLATI LAPJA

XXV. évfolyam, 7. szám 2011. július

gy szép imádságos ének elsõ sorát idéztem, amit egy székely 
asszonytól hallottam elõször. Így folytatódik: „....hozzon az új 
nyár gazdag aratást, kapjon esõt a határ, virágot a rét, zengjen E
újra a madár úgy, mint valaha rég...”

2011. július 09-én a Telekföldi bejárónál megrendezett kézi arató 
versenyen ennek az éneknek a szövegétõl és dallamától nem 
tudtam szabadulni. Az is igaz, hogy nem is akartam. 
Mindig különleges, szép munkának tartottam az aratást. 
A néphagyomány is így gondolja. Ma már nagyon 
kevés írás, híradás születik errõl. Balmazújváros 
szerencsés helyzetben van, hiszen a Rákóczi Ol-
vasó Népkör, élén Kunkli József körelnökkel, 
tizenkét évvel ezelõtt gondolt egy szépet. 
Megszervezte a kézi aratóversenyt, ahol 
három fõs csapatok (kaszás, marokszedõ, 
kötözõ) versenyeznek azóta is minden 
évben. Az idén 15 csapat állt össze. A 
rendezvény jó híre eljutott jóval Bal-
mazújváros határain túl. Ráckeresztúr, 
Hosszúpályi, Szerencs, Debrecen, 
Nyíradony, Hajdúhadház versenyzõi is 
eljöttek, és természetesen az újvárosiak. 
Jó érzéssel figyeltem a hangulatos ké-
szülõdést, a szalonna sütést, az odaillõ 
zenét, az emberek arcán a derût. Volt egy 
ismerõs család, ahol a nagymama ver-
senyzõ, az anya szervezõ volt, az unoka 
pedig kávéval kínálta a vendégeket. A Csa-
lád Éve 2011. Erre is gondoltam ott, látva a 2-
3 évestõl a 80 évesig jelenlévõ családtagokat. 
Eszembe jutott az a 7 év is, amelynek nyarait a 
Ohati Állami Gazdaságban töltöttem diákként. 
Kombájn ellenõr voltam. Bejártuk a határt Horto-
bágytól Nagyiványig. Tíz kombájnnal arattunk, vezetõik 
versenyben álltak. Több nyáron nyert egy újvárosi Csige nevû 
kombájnos. Akkor még nem tudtam, hogy egyszer én is újvárosi 
leszek. Innen üdvözlöm, ha emlékszik még az ohati aratásokra. Õk 
megmosolyogtak engem, amikor a tíz kombájn beállt egy új táblába, 
az én szemem mindig könnyes lett. A mindennapi kenyér jutott 
eszembe, amibõl még ma sem jut mindenkinek minden nap. 
Köszönettel tartozunk a Rákóczi Körösöknek, akik nem anyagi ha-
szonért teszik, amit tesznek, „csak” szeretetbõl és tiszteletbõl a régiek 
iránt. A fiatalság pedig ismerje meg a múlt értékeit, dolgozóit! Úgy 
tudták régen végezni a nehéz munkát, az aratást, a szüretelést, hogy 
szinte az ünnepnek tûnt. Emlékszem, hogy nagymamámék már hold-
világnál jöttek hazafelé az aratásból, de énekelve. Vissza kellene adni 
a jól végzett munka méltóságát, bármilyen munka is legyen az! 
Szívesebben néznék a TV-ben aratókról vagy más szakmákról filme-
ket, mint arról, hogy egy celebnek 190 vagy 200 pár cipõje van. 
A Világ Magyarsága címû hetilapban „a mindennapi kenyerünk” 
címmel olvastam a Nagykátai Gazdakör arató versenyérõl. Jövõre, 
Sarlós Boldogasszony (július 02.) környékén velük is fellehetne venni 
a kapcsolatot. A mi versenyünk elbírálói hozzáértõ szakemberek 
voltak, akiknek a jelszava: a minõség elõzze meg a mennyiséget! 
Vannak olyan vetélkedõk, ahol szinte fáj sorrendet felállítani. Ez is 
ilyen volt. Nehéz mérlegelés után megszületett az arató verseny vég-
eredménye:

„ADJ URAM ISTEN DÚS ARANY KALÁSZT...”
I.: Mag csapat: Eszenyi Sándor, Rózsa Imre, Harangi Zoltán
II.: Tarló Ördögei: Nucz Lajos, Koroknai Jánosné, 

Farkas  Gáborné
III.: Felsõvégi Legeltetés: Úri István, Szarvas Józsefné, 

Czigla Zoltán
  Legjobb kaszás városunkból Úri István 

lett, míg a legjobb marokszedõ Ko-
roknai Jánosné.

A legjobb kéve kötõ Deb-
recenbõl Zöld István, 

legjobb kaszakalapáló 
Balmazújvárosról 

Eszenyi Sándor. A 
legtapasztaltabb 
versenyzõ díját 
Madar Károly-
né(Nyíradony) 
a legfiatalabb 
versenyzõét 
Fehér Ildikó 
(Balmazújvá-
ros) kapta. 
Tíz éves jubi-
leumi jutal-
mazott: 

Ifj. Veres Sán-
dor, a nyírado-

nyi csapat kaszá-
sa.

Minden versenyzõ-
nek és szervezõnek kö-

szönjük. Jövõre látogas-
sanak el Önök is erre a ver-

senyre a Telekföldi bejáróhoz, 
hogy még többen legyünk, akiket 

érdekel népünk múltja, a hagyomá-
nyaink.

Becsüljük meg jobban a civil szervezeteket, a közösség szervezõket, a 
hagyományõrzõket!
Mindenki találhat magának helyet, ha akar. 
Balmazújváros büszke lehet (a teljesség igénye nélkül) az olvasó 
körökre, a magosokra, a versmondó klubra, a BAKCSO-sokra, a 
karatésokra, a Veréce Népdalkörre....., és ezek vezetõire, tagjaira.
Szívesen látnék több fiatalt ilyen helyeken tanáraikkal együtt.
Egy MAG-os elõadáson Agócs Gergely népzene kutató az alábbi 
sorokat írta nekem az unokámnak készített Magyarság címû kis 
könyvembe:
„Olyan világot élünk, melyben akárki akármit csinálhat. 
Ez fordítva is érvényes. Akármit még akárki is csinálhat. Valamit 
pedig csak valaki. Mi a saját kulturánk révén vagyunk valakik, nem 
csak olyan akárkik. Ezért kötelességünk mûvelni azt. Ha nem tesszük, 
feloldódunk az akármilyenség arctalan, szürke tengerében! 
Szeretettel, tiszta szívvel Agócs Gergely”

Elgondolkodtató sorok. Hát ehhez tartsuk magunkat!

Végh Istvánné
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Az ellopott bankkártya mellett megtalálták a PIN kódot is!

Strandfürdõ öltözõszekrényébõl ismeretlen tettesek eltu-
lajdonítottak egy tárcát, benne okmányokkal és bankkár-
tyával. A kártya mellett a PIN kódot is megtalálták az elkö-
vetõk. A megszerzett pénznek nem sokáig örülhettek, ha-
marosan elfogták õket a rendõrök. 
A balmazújvárosi strandfürdõ öltözõjébõl álkulcs használatá-
val ismeretlen tettesek ellopták egy budapesti férfi tárcáját, 
benne okmányaival és bankkártyájával. A bejelentést követõ-
en állampolgári jelzés alapján az eltulajdonított iratokat Bal-
mazújváros területén találták meg az intézkedõ rendõrök. Az 
okmányok megtalálásának környékén visszatérõ ellenõrzése-
ket hajtottak végre a járõrök, melynek hamarosan meg lett az 
eredménye.  Két gyanúsan viselkedõ fiatalra figyeltek fel, aki-
ket igazoltattak. Ruházatukat átvizsgálva nagyobb mennyisé-
gû készpénzt találtak náluk, melynek eredetérõl nem tudtak el-
számolni. A két fiatalt elõállították a kapitányságra. Elszámol-
tatásuk során a bûncselekmény elkövetését részben elismerték 
és társukat is megnevezték. 
Ezt követõen a két 18 éves fiatal férfit és 14 éves társukat gyanú-
sítottként hallgatták ki. Kiderült, hogy az öltözõszekrényt ál-
kulccsal nyitották ki. Az eltulajdonított tárcában talált okmá-
nyokat eldobták az utcán, azonban a bankkártya mellett megta-
lálták a PIN kódot, így 100.000 forintot sikerült levenniük a 

Közigazgatási bírság hatálya alá tartozik, 2011. július 1-tõl, aki a meg-
engedett legnagyobb sebességre („gyorshajtás”), a biztonsági öv hasz-
nálatára, a továbbhaladás tilalmára („tilos jelzésen történõ áthaladás”) 
és a jármûvezetõ szervezetében a szeszes ital fogyasztásából származó 
alkohol tilalmára („ittas vezetés”) vonatkozó rendelkezést megsérti.
A bírságot kiszabó döntés jogerõre emelkedésétõl számított tizenöt na-
pon belül kell befizetni.

Változott a 2000. évi CXXVIII. törvény, a közúti közlekedési elõéleti pont-
rendszer is.
4. §6 (1)7 Az 1. § (1) bekezdése alapján a szabályszegésekhez rendelhetõ pon-
tok száma:
a) gondatlan bûncselekmény elkövetése esetén 9,
b) szándékos bûncselekmény elkövetése esetén 11,
c) szabálysértés elkövetése esetén 1–8,
d) a közigazgatási bírsággal sújtandó szabályszegés esetén 1–8 pont.”

A nyilvántartásba vett pontszámot a pontszám alapját képezõ szabályszegést 
megállapító határozat jogerõre emelkedésének, illetve a helyszíni bírság tudo-
másulvételének idõpontjától számított legfeljebb három évig lehet a pontok 
összesítésénél figyelembe venni.
A gyakorlatban a Nyilvántartó értesíti a jármûvezetõt, ha pontjainak száma 13-
át elérte, tájékoztatja a pontok csökkentését eredményezõ önkéntes után-kép-
zés lehetõségérõl, továbbá figyelmezteti a felsõ pontérték elérésének követ-
kezményeire.
Ha a pontok száma a 18-at eléri, akkor 8 napon belül az illetékes okmány-
iroda a vezetõi engedélyt visszavonja.

A korábbi, pontrendszer hatálya alá tartozó szabálysértéseken túl, a 
közigazgatási bírsággal sújtandó jogsértés kibõvült az ittas vezetés, 
biztonsági öv használata nélküli közlekedéssel, az alábbiak szerint:

- gépi meghajtású jármûvet vezetõnél a szeszes ital fogyasztásából származó 
alkohol mértéke 0,50‰ véralkohol-koncentrációt vagy a kilégzett levegõben a 0,30 
mg/l-t nem haladja meg, feltéve, ha az nem minõsül bûncselekménynek 6 pont

- gépi meghajtású jármûvet vezetõnél a szeszes ital fogyasztásából származó 
alkohol mértéke 0,50‰ véralkohol-koncentrációnál magasabb, de 0,80‰ vér-
alkohol-koncentrációt nem haladja meg vagy a kilégzett levegõben 0,30 mg/l-
nél magasabb, de a 0,50 mg/l-t nem haladja meg, feltéve, ha azok nem minõsül-
nek bûncselekménynek  8 pont

- gépi meghajtású jármûvet vezetõnél a szeszes ital fogyasztásából származó 
alkohol mértéke a 0,80‰ véralkohol-koncentrációt vagy a kilégzett levegõben 
a 0,50 mg/l-t meghaladja, feltéve, ha az nem minõsül bûncselekménynek 8 pont

VÁLTOZOTT a 
KÖZIGAZGATÁSI BÍRSÁG

gépi meghajtású jármûvet vezetõnél a szeszes ital fogyasztásából származó alkohol mértéke hagyományos alkoholszondával 
mért 0,50 ezrelék véralkohol-koncentrációt vagy a gépi mért kilégzett levegõben a 0,30 mg/l-t nem haladja meg, feltéve, ha az nem 
minõsül bûncselekménynek

gépi meghajtású jármûvet vezetõnél a szeszes ital fogyasztásából származó alkohol mértéke hagyományos alkoholszondával 
mért 0,50 ezrelék véralkohol-koncentrációnál magasabb, de 0,80 ezrelék véralkohol-koncentrációt nem haladja meg vagy a gépi 
mért kilégzett levegõben 0,30 mg/l-nél magasabb, de a 0,50 mg/l-t nem haladja meg, feltéve, ha azok nem minõsülnek 
bûncselekménynek

gépi meghajtású jármûvet vezetõnél a szeszes ital fogyasztásából származó alkohol mértéke hagyományos alkoholszondával 
mért 0,80 ezrelék véralkohol-koncentrációt vagy gépi mért kilégzett levegõben a 0,50 mg/l-t meghaladja, feltéve, ha az nem 
minõsül bûncselekménynek

nem gépi meghajtású jármûvet (pl.kerékpár, állati erõvel vont jármû) vezetõnél vagy hajtójánál a szeszes ital fogyasztásából 
származó alkohol mértéke hagyományos alkoholszondával mért 0,80 ezrelék véralkohol-koncentrációt vagy gépi mért kilégzett 
levegõben a 0,50 mg/l-t nem haladja meg 

nem gépi meghajtású jármûvet (pl.kerékpár, állati erõvel vont jármû ) vezetõnél vagy hajtójánál a szeszes ital fogyasztásából 
származó alkohol mértéke hagyományos alkoholszondával mért 0,80 ezrelék véralkohol-koncentrációt vagy gépi mért kilégzett 
levegõben 0,50 mg/l-t meghaladja

a jármûvezetõ szervezetében a szeszes ital fogyasztásából származó alkohol tilalma („ittas vezetés”)
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Amennyiben, a jármûvezetõ a szeszes ital fogyasztásából származó alkohol tilalmára („ittas vezetés”) vonatkozó rendelkezést megsérti, az 
alábbi közigazgatási bírságra számíthat:

Biztonsági öv használata nélküli közlekedés esetén az alábbiak szerint 
alakul a pénzbírság:
Lakott területen: 15.000,-Ft
Lakott területen kívül: 30.000,-Ft
Autóúton, autópályán: 40.000,-Ft
A bírságolással érintett cselekmény elkövetéséért felelõssé tehetõ a jár-
mûvezetõ, és az utazó személy.
Sebesség túllépés, és a továbbhaladás tilalmára vonatkozó 
rendelkezés nem változott.

Biztonsági öv használata nélküli közlekedõk részére 
- lakott területen 3 pont
- lakott területen kívül 3 pont
- autóúton, autópályán 5 pont pontok alkalmazását rendeli 
A pontrendszer részletese megtalálható a 236/2000. (XII. 23.) 
Korm. rendeletben - a közúti közlekedési elõéleti pontrend-
szerrõl.



2011. július

számláról egy automatánál. A felvett pénzbõl csak kétezer forintot tudtak el-
költeni, mert hamarosan elfogták õket a rendõrök. 
A három gyanúsított ellen készpénz-helyettesítõ fizetési eszközzel vissza-
élés, illetve lopás bûncselekménye miatt az eljárást a Balmazújvárosi Ren-
dõrkapitányság Bûnügyi Osztálya tovább folytatta, majd a nyomozás lezá-
rását követõen, gyorsított eljárás lefolytatása végett megküldte a Debrece-
ni Városi Ügyészségnek.
 A PIN kód ne legyen a bankkártya mellett!
A technika fejlõdésével széles körben elterjedtek a készpénzhelyettesítõ 
eszközök, vagyis a bankkártyák. Ebben közrejátszott az, hogy használatuk 
kényelmes, nem szükséges nagyobb mennyiségû készpénzt magunkkal 
hordani, viszont amikor szükségünk van rá, el tudjuk érni a bankszámlán-
kon lévõ összeget. Alapvetõen tehát a bankkártyák jelentõsen megkönnyí-
tik az életünket. Nagyon fontos, hogy a PIN kód soha ne legyen a bank-
kártya mellett, és soha ne legyen arra ráírva. A másik fontos és általá-
nos tanács, hogy a bankkal állíttassunk be egy napi limitet a számlán 
történõ pénzmozgást illetõen, így elkerülhetjük, hogy a tolvajok és 
csalók nagyobb összeget emeljenek le számlánkról.
Elkezdõdött a strandszezon. A gondtalan pihenés érdekében vigyázzanak 
értéktárgyaikra. Lehetõleg nagyobb értéket, jelentõs készpénzt ne vigye-
nek magukkal a fürdõzésre, vagy õrzött „értékmegõrzõbe” helyezzék el. 
Õrizetlenül ne hagyjanak semmilyen értéket!

2011. július 10-én az éjszakai órákban, egyik Balmazújváros külterületén 
lévõ telephely tulajdonában lévõ két kombájn munkagép lezáratlan tartá-
lyából eltulajdonítottak 350 liter gázolajat. A rendõri igazoltatás során az 
eltulajdonított gázolaj lefoglalásra került, az elkövetõk elõállításra kerül-
tek a Rendõrkapitányságra. A kihallgatások során tettüket elismerték, a 
sértett részére a kár megtérült.  A rendõrség gyorsított eljárás keretében bí-
róság elé állítással fejezi be az eljárást.

Ismételten felhívjuk a vállalkozók figyelmét, hogy a mezõgazdasági gépe-
ket lehetõleg ne hagyják õrizetlenül, és amennyiben a telephelyen üzem-
anyagot tárolnak, annak õrzésére kiemelt figyelmet fordítsanak! Ameny-
nyiben kétes eredetû vegyszert, vagy üzemanyagot kínálnak megvásárlás-
ra, azt semmiképpen se vegyék meg, és errõl haladéktalanul értesítsék a 
rendõrséget!

Balmazújvárosi Rendõrkapitányság

A projekt az Európai Unió támogatásával, az Európai 
Regionális Fejlesztési Alap társfinanszírozásával valósul meg.

A Kistérségi Általános Iskola informatikai 
fejlesztése

A Balmazújvárosi Kistérség Többcélú Társulása a TIOP-1.1.1/ 
07/1 kódszámú ,,A pedagógiai módszertani reformot támogató 
informatikai infrastruktúra fejlesztése” elnevezésû pályázat 
keretében 38.232.836,-Ft összegû támogatásban részesült az 
Európai Unió támogatásával, az ERFA társfinanszírozásával. 

A program megvalósításának kezdete 2010. november 1-e és a 
megvalósítás vége 2011. június 30-a. Ez a projekt lehetõséget 
biztosított arra, hogy a Társulás által fenntartott intézményben, a 
Kistérségi Általános Iskola két balmazújvárosi és egy hortobágyi 
feladat-ellátási helyén 38.232.836,-Ft értékben informatikai esz-
közök, laptopok, digitális táblák kerüljenek beszerzésre.  Össze-
sen 59 asztali PC-vel, 23 tantermi csomaggal, laptoppal, digitális 
táblával, 1 alkalmazás szerverrel, 2 szavazó csomaggal, 1 wifi 
csomaggal lett gazdagabb a Kistérségi Általános Iskola.  

A program célja az, hogy mind a tanulók, mind a pedagógusok 
megfeleljenek a kor követelményeinek és a tanórákon aktívan 
használják az informatikai eszközöket. Az internet világában el-
engedhetetlen, hogy a felnövekvõ generáció magabiztosan leg-
alább felhasználói szinten ismerje a számítógépet, internetezzen, 
használja a különbözõ levelezõ rendszereket.

TIOP-1.1.1-07/
1-2008-0437

Társadalmi Infrastruktúra Operatív Program – A pedagógiai 
módszertani reformot támogató informatikai infrastruktúra 

fejlesztése

MÁTRAVEREBÉLY – SZENTKÚT

Az utóbbi idõben többször találkoztam újságban, televízióban 
Mátraverebély-Szentkút nevével. Arról szóltak a tudósítások, hogy 
milyen állapotok uralkodnak a faluban, milyen helyzetbe került a 
roma lakosság, illetve hogyan próbálják elkerülni egy újabb Gyön-
gyöspatához hasonló gócpont kialakulását.

Engem azért is meglepett, hogy errõl a nógrádi kis településrõl ennyit 
lehet hallani, mivel kezdõ tanár koromban volt idõ, amikor ott is taní-
tottam. Odakerülésem elõtt a megyei mûvelõdési osztályon közölték, 
hogy mint fiatal, képesítéssel rendelkezõ pedagógus bizonyos elõ-
nyökkel rendelkezem. Vagyis választhatok helyet, hová szeretnék ke-
rülni. Felajánlottak olyan nevezetes helyet, mint Hollókõ, Somoskõ, 
de mehettem volna Szécsénybe, Nagybátonyba is. 
Szóba került a két és félezernyi lakosú Mátraverebély-Szentkút is a 13. 
századi gótikus templomával, a Szent László kegytemplomával, a 
messze földön híres és különleges hegytetõn sziklába vájt remetebar-
langjával, és Európa szerte ismert búcsújáróhelyével. Azt is közölték, 
ha Verebélyt választom, ne lepõdjek meg, mert ott bizony sok cigány 
lakos van. 
Ez engem különösen nem zavart, hiszen nem olyan állapotok uralkod-
tak akkor, mint manapság. Mindenkinek volt munkahelye, a bányák is 
jórészt termeltek. Számomra akkor az volt a legfontosabb, hogy közle-
kedés szempontjából a legjobb helyre kerüljek, hisz fiatal voltam, so-
kat utazgattam. 
Nézetem szerint mindegy volt, hogy valaki cigány, nem cigány, elõt-
tem mindenki embernek számított. Mindenkiben a jót feltételeztem. 
Mindezek mellett számomra amúgy is kellemes volt a nógrádi vidék. 

A tájék híres szülötte Mikszáth Kálmán azt írta: ,,… Nógrád tetszik a 
legjobban hegyeivel, völgyeivel … itt úgy látom a füvek zöldebbek, a 
virágok illata édesebb, mint másutt bárhol a világon.”

Mátraverebélynél maradva engem ott szeretettel fogadott a tantestület. 
Annál is inkább, mivel akkor az iskolák tele voltak ,,képesítés nélküli” 
tanárokkal, így különösen szívesen fogadták a végzett, diplomás 
tanerõket. Jól elvoltam ott, szabadidõben jobb híján a falu kocsmájá-
ban együtt sörözgetett, sakkozott, tekézett, diskurálgatott magyar és 
cigány. Soha veszekedés, verekedés nem volt! Pedig ott már meg lehe-
tett állapítani ki, milyen fajta. Mikor a bányából jöttek kifelé, minden-
kinek egyforma volt az ábrázata, mindenki ugyanolyan szénfekete volt. 
Az iskolában eleinte nehezen, vagy egyáltalán nem értettem a roma 
gyerekek beszédét, zavart az is, hogy a 14-15-16 éves, túlkoros roma 
fruskák mit vihognak, mit pusmognak a hátam mögött. Ezért megkér-
tem néhány üveg sör fejében egy rendes cigány férfit, hogy titokban 
tanítson meg a legfontosabb cigány szavakra, kifejezésekre. Így aztán 
elég jól belejöttem a roma beszédbe. Tetszett a nyelv, érdekesnek talál-
tam. Óriási volt a meglepetés a roma csajok csoportjában, amikor egy-
szer csak cigányul rájuk szóltam. Értem ám mirõl folyik a szó, és 
amúgy, mint fiatal férfi tanárral, mi mindent szeretnének pajzánkodni. 
El is terjesztették rólam, hogy nem is magyar ez a tanár, hanem gádzsó, 
roma csávó, csak eltitkolta azzal, hogy kékek a szemei, pedig õ egy 
szõke cigány. Hát még mikor megtudták, hogy hegedülni is tudok. 
Senki sem mosta le rólam, hogy nem vagyok ,,testvér”. 
Mivel az õsi zenéjük, énekük nagyon tetszett és tetszik, szívesen hall-
gattam dalaikat. Ennek õk nagyon örültek és mondták legyek a prímá-
suk, õk pedig mindenféle tárgyakkal lesznek a zenekar tagjai. Óriási 
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muzsikálásokat csaptunk, már az egész cigányság be akart kerülni az 
együttesbe. Ezért kitaláltam, hogy az iskolások közül csak az jöhet, aki 
rendesen jár iskolába, jól viselkedik, és nem bukik meg. A felnõttek 
pedig nem részegeskednek, és a férfiak nem tángálják el néha-néha 
sem az asszonyaikat, gyerekeiket. Hihetetlen volt az eredmény. 
Abban az idõben Mátraverebély-Szentkúton jelentõs volt a turizmus. 
Emlékszem, hogy Bánlakról újvárosi gyerekek is nyaraltak ott. A 
szentkúti kegyhelyen nyolcvan-százezer ember is megfordult nagyobb 
búcsúk alkalmával. Verebély élhetõ, rendes kis falu volt. Zömében kér-
ges kezû, szókimondó, de csupa szív, dolgos bányász emberek lakták. 
Papjukat, tanítóikat, a falu vezetõit elõre köszönve üdvözölték. 
Engem, mint a település egyetlen reformátusvallású lakosát azért is 
tiszteltek, mivel református templom nem lévén, olykor eljártam a ka-
tolikus templomba Istentiszteletre. Számomra mindezek mellett azért 
is emlékezetes a világnak ez a kis része, mert a falu legszebb lánya, 
Klára volt az én szerelmetes hites arám. Isten idejekorán elszólította, 
de érzem, hogy valahol a mennyekbõl a lélek által követi földi utamat, 
õriz és vigyáz reám, míg nekem is eljön a végórám. 
Bocsássanak meg nekem a kedves Olvasók, 
hogy ilyen személyes vonatkozású gondola-
tokat is papírra vetettem, de ezeket, ha nem 
írtam volna le, lelkemet örökösen marcango-
ló érzés gyötörte volna. Az ember, ahogyan 
telnek az évek, egyre inkább elhatalmasod-
nak rajta a régmúlt események, méghozzá 
olyan pontossággal, hogy szinte hihetetlen. 
Így van ez akkor is, amikor nem is ez mon-
dandóm igazi célja. 
Fõ célomat most is az határozta meg, hogy 
felfigyeltem a Szentkútról szóló hírekre, 
melybõl azt szûrtem le, hogy a helyi problé-
mák mellett országos problémák is beazono-
síthatóak. Megerõsítette ezt személyes láto-
gatásom is. Pár évvel ezelõtt a balmazújváro-
si katolikus hívekkel elmentem busszal a 
szentkúti búcsúra. Az idõ egy részét arra for-
dítottam, hogy széjjelnézzek a faluban, el-
hunyt ismerõseim sírjára virágot tegyek. 
Amit a település részein láttam, az egyene-
sen szívszorító volt. A régi iskola, a kedves 
kis kocsma és más emlékezetes épületek he-
lyén romhalmaz állt. A falu fele maga a roma 
mélyszegénység pokla. Romos, tetõtlen, aj-
tótlan házak, a falakon rothadó, szürkés-zöl-
des penész, szakadozott rongyok az ablakon, 
sóvárgó szemû, mezítlábas gyerekek, a fel-
nõttek arcán közöny és elkeseredettség, fé-
lelmetes elszántság. A házak között vonyító és ténfergõ, rühes, koszos 
kutyák. Féltem, menekültem a falu azon részére, ahol magyar ismerõ-
seim laknak. 

Hol van már az a Verebély, amelyrõl írásom elején szóltam, célozva 
arra, hogy mi volt régen és mi van ma. A tengernyi gondok között a falu 
szinte két részre szakadt. A Zagyva folyó egyik oldalán csak cigányok 
élnek, a magyarok a folyó másik oldalára szorultak, otthagyva régi ott-
honaikat. Az iskolában csak cigánygyerekek vannak, a magyarok a 
szomszédos településekre hordják gyermekeiket. A lakosság 50-60% 
roma. Több mint 70%-os a munkanélküliség. A falu vezetõi próbálnak 
megragadni minden lehetõséget, melyekkel valamicskét enyhíteni 
lehetne a helyzeten. Földeket osztottak, mintakerteket hoztak létre, 
próbálják termelésre, öngondoskodásra bírni a cigányságot. Ingyen 
adtak jószágokat és hasonló kényszerintézkedésekkel pillanatnyi hely-
zet javulást remélnek – így tájékoztatott a polgármester, amikor a na-
pokban telefonon beszéltem vele. Õ egyébként Nyíregyházára való, 
jól ismeri a nyírségi, alföldi viszonyokat is. Megtudtam tõle azt is, 
hogy a kegytemplomban cigány lovagrend tagokat avattak fel. Kilenc, 

szakmájában és életvitelében is kiváló, köztiszteletnek örvendõ roma 
férfi állt az oltár elé és arra tettek fogadalmat, hogy Isten segítségével, 
minden erejükkel az elõítélet és békétlenség szörnyét legyõzik. Ennek 
a célnak a megvalósításához minél több roma lakost maguk mellé állí-
tanak. Számomra ez is egy tiszteletreméltó próbálkozás. Hogy aztán 
mi lesz belõle, ki tudja?! Ki tudja a roma ember lelki titkát, vérmérsék-
letét, szokásait kiismerni? Évszázadok óta próbálkoztak már vele, si-
kertelenül. 
Azt olvastam nemrég, hogy Verebély polgármestere a falu cigányön-
kormányzatának vezetõjével nyílt levélben keresi meg az ország pol-
gármestereit, hivatalait (minket is), médiumait. Felsorolják, hogy 
milyen lépéseket tesznek azért, hogy a különbözõségek helyett az ösz-
szetartozás érzése erõsödjön a lakosságban. Segítséget, megoldásokat, 
pozitív tapasztalatokat kérnek az ország minden részébõl. Hiszen tud-
ják, hogy nemcsak róluk, nemcsak egy faluról van szó, amikor segély-
kiáltásokat intéznek Magyarország lakosságához. Biztosak abban, 
hogy az õ gondjuk, országos gond is! Nógrádtól a Nyírségig, Borsodtól 
Baranyáig szerte hazánkban. E gondok alól senki sem vonhatja ki ma-
gát, mi, balmazújvárosiak sem. Ki tudja, lehet, hogy holnap már mi le-

hetünk bajban. Nemcsak roma probléma ez, hanem mindannyiunk 
problémája! A munkanélküliség, a segélyekkel való segítségnyújtás is 
közös gondunk. Mindannyiunk nehezen kuporgatott forintja, bizton-
sága, közös jövõje van bajban!

A verebélyiek problémája pillanatnyilag annyiban is súlyosabb máso-
kétól, hogy rettegniük kell a tõlük légvonalban 25-30 km-re lévõ 
Gyöngyöspatai történésekkel szemben. Mindenki attól fél, hogy a 
probléma nehezen lokalizálható, és ki tudja, mi állítja meg a szikra 
lángra lobbanását. 
A másoktól érkezõ pozitív példákat hasznosítani kívánják, a hazai és a 
nemzetközi sajtónak továbbküldve az eredményeket. A megelõzés, a 
helyzet romlásának további megakadályozása a céljuk, hogy legyen 
idejük fölkészülni, terveket kidolgozni falujuk megmentése érdekében. 
Segítségkérõ levelüket is éppen ezért zárják egy bibliai példával:  
,,Noét nem az tette naggyá, hogy tudta az özönvíz eljövetelének tényét, 
hanem hogy idõben elkezdett bárkát építeni.”

2007. évi Pünkösdi búcsú (Fotó: Nagy Zoltán)

Burai István

(folytatás az elõzõ oldalról)
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A debreceni utcai Általános Iskola 1961-ben végzett 
két osztálya együtt tartotta meg az 50 éves találko-
zóját  június 25-én a Hotel Balmazban. 
Ez volt az elsõ találkozónk, ezért nagy-nagy örömmel 
és szeretettel üdvözöltük egymást, hiszen több osz-
tálytársunkkal a ballagás óta most találkoztunk elõ-
ször. Két kedves tanárnõnk is eljött közénk, Tóth Irén-
ke néni és Tar Jánosné Jutka néni. Megemlékeztünk 
elhalt társainkról és tanárainkról. Miután pár mondat-
ban mindenki elmondta az ötven év fõbb eseményeit, 
elfogyasztottuk a finom vacsorát, azután jó hangu-
latban nagy kacagások között töltöttük el ezt a szép 
estét. Reméljük a következõ találkozóra azok az osz-
tálytársaink is eljönnek, akik most különbözõ okok 
miatt nem tudtak velünk lenni.

50 éves osztálytalálkozó
Álló sor: Szabó Lenke, Radócz Erzsébet, Földesi Piroska, Szabó András, Hartmann Juliánna, 
Kertész Zsuzsánna, Hegedûs Róza, Zs. Nagy István, Leiter Róza, Fazekas Barna, Pokrócz 
Gyula, Buglyó Imre, Juhász Ferenc, Tányér Árpád, Szabados Gábor, Csige Imre

A találkozó szervezõi.

Ûlõk: Vezendi Ilona, Szarvas Zsuzsánna, Varga Margit, Jutka néni, Irénke néni, Takács Erzsébet, Szabó Piroska, Molnár Róza,  Haász Katalin, Szûcs Erzsébet, 
Árva Mária, Gém Éva, Kovács Péter, Brücher Mihály

Elõl: Kecskés József, Szurmai Zoltán, Sarkadi József

A KI-THERM Kft.  a Gazdaságfejlesztési Operatív program keretén belül meghirdetett, a 
„Mikrovállalkozások technológia fejlesztése” (GOP-2.1.1-10/A) témakörben benyújtott 
projektje támogatást nyert el. 
A KI-THERM Kft. a fejlesztést a 2011.03.01. – 2011.04.27. közötti idõszakban 
megvalósította. 
A Kft.  az új munkagépet üzembehelyezte és megkezdte vele a szolgáltatásai értékesítését a 
lakosság, a közületek és a vállalkozások részére. 
A KI-THERM Kft. magánlakások, önkormányzati intézmények és vállalkozások üzem-
csarnokainak építésénél, átalakításánál is közremûködik. A vállalkozás az egyedi/eseti 
megbízások alapján teljesített kivi-
telezési munkák mellett, átalánydíjas 
szervízszolgáltatásokat is nyújt. 
Ezen belül elsõsorban intézmények, 
ipari üzemek fûtési rendszereinek 
karbantartását végzi.

MINI-KOTRÓ MUNKAGÉP VÁSÁRLÁSA

Városunk ismét gazdagabb lett egy 
szép épülettel. A több, mint százmillió 
forintos beruházásból egy 30 fõs diák-
szálló átadására került sor a Kölcsey 
utca 10 szám alatt. A Darusi település-
rész élete is megváltozik ezzel az im-
pozáns épülettel együtt, hisz a vendé-
gek, a különbözõ turista csoportok 

énekhangja néha bizony meg-
zavarhatja a környék megszo-
kott csendjét. Az eltévedt turis-
tákat néha ,,haza kell kísérni”, 
hisz még jelzõtáblák, informá-
ciós táblák nem tájékoztatják a 
fürdõbõl hazaindulót, hol is, 
merre is van a diákszálló. Na, 
de ez is ki fog alakulni. 
Így volt ez az avatás napján is. 
A motorosok felvonulása, Tá-
pai Tamás motoros kaszkadõr 

bemutatója, a Bakcsósok Íjászkörének harci 
zaja jelezte, hogy a régi iskola helyén/ helyett, 
egy új épület nem megszokott élete kezdõdik 
el. Városunk képviselõ testülete és a magam 
nevében is remélem, mindannyiunk örömére 
és sikerére fog erkölcsi és gazdasági hasznot 
hozni ez a szép szálló.

DIÁKSZÁLLÓT 

Takács Erika

Nagy az udvar, elférünk mi is ...

Csobán Sándor és Koroknai Róza 
május 13-án ünnepelték az 

50 éves házassági évfordulójukat, 
családjuk körében.

AVATTUNK

Polgármesterünk a kivitelezõvel

Nekem háttal is megy
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A hosszú, forró nyári napokon talán több idõt szánhatunk a hûvös szo-
bában olvasásra, illetve különbözõ programokra. Minden kedves ér-
deklõdõ figyelmébe ajánljuk, hogy a könyvtárban a könyvek, folyóira-
tok mellett diafilmek, hangoskönyvek, dvd-k is kölcsönözhetõek, és a 
gyerekeknek is többféle programmal kedveskedünk az elkövetkezõ he-
tekben. A kisebbekre gondolva a gyermekkönyvtárban minden kedden 
10 órától mesedélelõttöt, szerdánként 10 órától kézmûves foglalkozá-
sokat tartunk. Ügyes kezû gyerekek gipszet festettek és só-kerámiákat 
készítettek elsõ alkalommal, következõ héten Mátyás királyról adtunk 

elõ egy mesét nézõinknek. Kis színészekként a gyerekek is eljátszhat-
ták a történetet, sõt megalkothatták saját címerüket is. A következõ hé-
ten kiderült, hogy miért is haragszik a kutya a macskára, a jókedvû déle-
lõttön a jelenlévõk ezt a mesét is láthatták a könyvtáros nénik és a vállal-
kozó kedvû gyerekek elõadásában is. Találós kérdéseket oldottunk 
meg, a gyerekek hallhattak sok állatokhoz kapcsolódó érdekességrõl, 
emellett fejthettek rejtvényt, képkirakózhattak, színezhettek, bábokat 
készíthettek. Az errõl készült fotók megnézhe-tõk a könyvtár hon-
lapján! (www.lmvk.hu).
Gyerekek! Találkozzunk minden kedden, meséljünk, játsszunk együtt 
és gyertek el hozzánk a következõ napokon a kézmûves foglalkozá-
sokra is:
Augusztus 9: MESEDÉLELÕTT
Augusztus 10: FONOTT KARKÖTÕK KÉSZÍTÉSE
Augusztus 16: MESEDÉLELÕTT
Augusztus 17: HOROSZKÓPOS KAVICSFESTÉS
Augusztus 23: MESEDÉLELÕTT

Hogy telik a szünidõ? Mit csinálsz? Unatkozol? 

Változatos programokkal várjuk olvasóinkat a Lengyel
  Menyhért Városi Könyvtárban.

Idén, augusztus 20-án a helyi és kistérségi zenekarokkal 
már negyedik alkalommal kerül megrendezésre a Szent István napi Ifjú-
sági és Rock Fesztivál. A helyszín a város központjában, a Kastélykert-
ben lesz délelõtt 10 órától este 23 óráig. A cél, hogy a város és a vonzás-
körzetében mûködõ zenekarok bemutatkozási és fellépési lehetõséget 
kaphassanak, hogy ezzel is színesíthessék Balmazújváros kulturális éle-
tét. Lassan már hagyománnyá válik, hogy ezen a napon, az itt fellépõ és 
számtalan stílusban munkálkodó zenekarok rövid kis mûsoraikkal, szé-
lesebb körben népszerûsíthetik a rock és fém zenét, és nem utolsó sorban 
együtt emlékezhetnek meg Szent István királyunk történelmi államalapí-
tásáról. A zenekarok által most is minden korosztály képviseltetni fogja 
magát, hogy a lehetõ legnagyobb tömegek számára nyújthassanak igé-
nyes szórakozási lehetõséget, ezzel is erõsítve a nemzedékek közötti kap-
csolatot. Az idei rendezvény érdekessége, hogy a fellépõ tizenöt rockze-
nekar elõtt a városunkban vendégeskedõ Csíkkarcfalvi gyermek fúvós-
zenekar is bemutatkozik. A Bekton Ifjúsági Fúvószenekar is valószínûleg 
el tudja vállalni, hogy közösen vendégeinkkel, szórakoztatja a városla-
kókat, de külföldi útjuk miatt a végleges válaszukat lapzártáig nem kap-
tuk meg. A délelõtt folyamán Bigyóka bohóc zenés mûsorával a leg-
kisebbekrõl is gondoskodik. Ezen kívül napnyugtáig várja a fiatalokat az 
ugrálóvár és a trambulin, hogy kellõen kiélhessék mozgásigényüket. A 
délutáni rock koncertek után levezetésként, vagy talán éppen a hangulat 
további fokozására utcabálon rophatják a táncot a legkitartóbbak, mely-
nek színvonaláról és remek hangulatáról, a nagy generáció által jól ismert 
Kiss Laci (ex Flamingó zenekar) fog gondoskodni. Megköszönöm min-
den segítõmnek, a fellépõ zenekaroknak, hogy önzetlenül támogatják ezt 
a baráti találkozót. A Kastélykert és környékének lakóinak pedig, hogy a 
megszokott, csendes kisvárosi létet megzavaró koncerteket békésen és 
megértõen ,,elviselik”.
Jöjjenek ki! Töltsük augusztus 20-át együtt!

A könyvtár dolgozói

Gondolj ránk! 

Derzsi ,,Vezér”

Nevezési díj: 4000 Ft
Jelentkezni lehet augusztus  9-ig a mûvelõdési központban 

Helyszín: Városi Termálfürdõ

csapatok jelentkezését. A rendezvény idõpontja:  

Az V. Kastélykert Strandfoci körmérkõzésre várjuk 

Felhívás!

2011. augusztus 13. szombat 9 óra

Egészségmegõrzõ, egészséges életmódot  korszerûsítõ nap
Helyszín: Kadarcs, Veres Péter Emlékpark

helyszín: Vókonya tanya

 a film mögé!!Láss 
2011. augusztus 18., 19:00

A HULLÁM
(Európai FilmakadémiaSundance fesztivál díj)

Helyszín: református gyülekezeti terem, Kossuth tér 12. A belépés ingyenes 

(2008.,német, 101')

Társadalmi feszültségek III.- Önkényuralmi rendszerek

A rendezvénnyel kapcsolatban bõvebb felvilágosítás kérhetõ a Veres 

Péter ÁMK-ban, ill. az 580-518-as számon.
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A Mesevár Óvoda az Egyesített Óvoda és Bölcsõde Intézmény egyik óvodája. 
Az Oktatásért Közalapítvány Tehetséggondozói Alkuratóriuma „Óvodákban 
mûködõ tehetséggondozó mûhelyek támogatása” címmel pályázatot írt ki, 
melyre óvodánk „Mozgásos népi játék és néptánc”címû pályázatot nyújtott be. 
A támogató kuratórium pályázatunkat nyertesnek ítélte meg. A sikeres meg-
szervezéshez és mûködtetéshez 200.000 Ft támogatást biztosított. Óvodánk te-
hetségmûhelyének célja: néphagyományokon alapuló játékos, táncos nevelés, 
mozgáskultúra megalapozása, tehetséges gyermekek felismerése, képességeik 
kibontakoztatása, cigányfolklór megismerése. A tehetséggondozó mûhelybe 
olyan gyermekeket kerestem, akik tehetségígéretek: mozgás-
koordináció, hallás és ritmus tekintetében, önként és szívesen 
vesznek részt a foglalkozásokon. A programba négy évestõl  
hat éves korig, tizenöt kisgyermek került „beválogatásra”.
2011. február 15-tõl heti két alkalommal 30 perces idõtartam-
ban valósultak meg a foglalkozások. A foglalkozások rövid 
tartalma: mozgásos népi játékok, dalos játékok, dramatikus já-
tékok elsajátítása. Táncos motívumokkal és a tánc anyanyel-
vével való ismerkedés. A néptáncból, az óvodás gyermek lábá-
hoz igazított egyszerû változatokat emeltem ki. Figyelembe 
vettem a gyerekek életkori sajátosságait, egyéni fejlettségi 
szintjüket, teherbíró képességüket. Ennek megfelelõen vé-
geztem a fejlesztéseket. Az intenzív fejlesztés hatására gyor-
san fejlõdtek képességeik: együttmûködés, figyelem, emléke-
zet, zenei kép, improvizálás, kommunikáció, harmonikus 
mozgás. A tehetséggondozó mûhely záró foglalkozása alkal-
mával kis táncosaink a szülõk, óvodás társak, meghívott ven-
dégek és az óvoda dolgozói elõtt mutatták be tudásukat. Nép-
tánc csoportunk két tagja Nagy Máté és Czinke Vanessza 
fergeteges cigánytáncot mutattak be. Megfigyelhettük a Tóth 

Nádasdiné Tar Mária

János által vezetett Kishimes Néptánccsoport elõadásában 
bemutatott táncokat. Hudák Viktória táncoktató táncházba 
invitálta a gyerekeket és felnõtteket, ahol Mucsina Norbert 
húzta a talpalávalót. Élményekben gazdag délután részesei 
lehettünk ezen a napon. Bízunk benne, hogy a jövõben is le-
hetõségünk nyílik hasonló tehetséggondozó mûhelyek, prog-
ramok szervezésére, mûködtetésére. „Amikor táncolsz, nem 
az a célod, hogy egy bizonyos pontra megérkezz, hanem, 
hogy minden lépést élvezz amíg odaérsz.”

Július 9-én nem mindennapi találkozóra került 
sor Balmazújvároson a Bánlaki Általános Is-
kolában. A Balmazújvárosi Polgári Iskola 
1943-ban végzett növendékei tartottak 68 éves 
osztálytalálkozót. Az 1943-ban végzett 28 ta-
nulóból 7-en vettünk rész a találkozón. Sajnos 
már 11-en meghaltak. Tudomásunk szerint 
már csak 17-en vagyunk életben. Tekintettel 
arra, hogy a Debreceni utcán lévõ volt Polgári 
Iskolát lebontották, nem volt hová „hazamen-
nünk” Az összevont Általános Iskolák megbí-

zott igazgatónõje Zsuposné Juhász Margit 
biztosított helyet a találkozó megrendezésé-
hez a Bánlaki Általános Iskolában. Ezúton is 
köszönjük az Igazgatónõ segítségét, nagyon 
kedvesen - személyesen fogadott bennünket. 
A Budapesten élõ Tóth Lászlóné – Turi Aran-
ka - mobiltelefonon köszöntötte a találkozó 
résztvevõit. A Svédországban élõ Horváth 
Aranka a nagy távolság miatt nem tudott el-
jönni. Úgy érzem, hogy röviden ismertetni 
kell a ma élõkkel, hogy milyen is volt a Pol-

gári Iskola. A Polgári 
Iskola múltját kutatva 
a következõket mond-
hatjuk el. Az 1867-es 
kiegyezést követve 
megalkották az 1868 
évi XXXVIII. Tör-
vényt a Polgári Isko-
lák megalapításáról. 
Szegeden létrehozták 
a Polgári Iskolai Ta-
nárképzést. Balmazúj-
város képviselõ - tes-
tülete 1921. május 19-
én hozott határozatot 
arról, hogy Balmaz-
újvároson is létesüljön 
Polgári Iskola, amely 
1921. október 19-én 
kezdte meg mûködé-

sét, és 1948. júniusában bocsátotta ki utoljára 
a IV.  osztályt végzett növendékeket.
Ebben az idõszakban a Polgári Iskola volt a 
legmagasabb szintû iskola Balmazújvároson. 
Sok híres növendéket bocsátott ki az iskola 
fennállása alatt. A mellékelt képen bemuta-
tom a Polgári Iskolát. Az iskoláról az utolsó 
pillanatban - a bontás alkalmából tudtam fel-

vételt készíteni. Bemutatom a találkozón 
résztvevõ „öreg diákokat”.
Balról jobbra: Juhász János, Czifra Sándor, 
Németi József, Tar József, Hüse Sándorné 
Vig Ilona, Kunkli Péterné Vincze Irén és Hü-
se Istvánné Varga Erzsébet.
A találkozó során kellemesen elbeszélgettünk 
az elmúlt 68 évrõl. Szívünk vágya, hogy még 
két év múlva is találkozhassunk a kerek 70 é-
ves osztálytalálkozón, jó egészségben.

Tar József

..
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21-02 óráig: RETRO DISCO
DJ-k: DJ. Makkász, DJ. Kalod, DJ. Bihari
          DJ. Czeglédi, DJ. Szebeni
Helyszín: Kastélykert-Szabadtéri színpad

16 óra: VII. Balmaz- Art 
kiállításmegnyitó  - 

Helyszín: Polgármesteri Hivatal

17 óra: Ötórai tea
       Vendég:Molnár László színmûvész  
Helyszín:: Múzeumkert
18 óra: ,,Bokorcsokor” címû nótaest 
Helyszín:Veres Péter Á.M.K.-Színházterem
Fellépnek: Bokor János, Kátay Zsuzsa, 
Gyémánt Valentin, Bokor Marianna
Felhangzanak közismert nóták, operettek, 
táncdalok és olasz slágerek.
Közremûködik: Jeremiás Béla és zenekara, a 
,,Sebes forduló” táncosai
19 óra: Kastélykert-Szabadtéri színpad

LOLA,  GROOVEHOUSE
LADÁNYBENE 27
,,Meséljenek a filmek” -sátor
,,Ricsaj” -sátor

10 óra: Mesevár Óvoda 30 éves 
jubileumi köszöntése
Tornaszoba átadása, állófogadás

14 óra: Könyvbemutató – 
Helyszín: Lengyel Menyhért Városi Könyvtár
Bagi Zoltán Péter: A császári-királyi 
hadsereg a tizenöt éves háborúban címû 
könyve kapcsán a szerzõvel beszélget 
Pozsonyi József a Semsey Andor 
Múzeum igazgatója

16 óra: Retro - kiállításmegnyitó 
Helyszín: Veres Péter Á.M.K.  - kiállítóterem  

Svéda Katalin magángyûjteménye

17 óra: Ötórai tea - Múzeumkert
     Vendég: Koltay Gábor rendezõ

18 óra: Volt növendékek koncertje - 
Helyszín:Veres Péter Á.M.K.  - Pódium terem

19 óra: Szabadtéri  színpad
   BACKDOOR zenekar 

20 óra: CHARLIE KONCERT 
22 óra: JAZZ STEPS BAND 

,,Meséljenek a filmek” - sátor
,,Ricsaj” - sátor

6 óra: Sziki-tavi horgászverseny
9 óra: V. Kastélykertkupa  - 
Helyszín:Termál- és strandfürdõ - strandfoci pálya

14 óra: Balmaz emlékfa avatás
Helyszín: Darusi buszforduló
Történelmi településnevünkre emlékezik a 
BaKCso Egyesület

15 óra: Kitüntetõ címek átadása 
Helyszín: Református templom
Fellépnek: Quattroforte harsona kvartett, 
Molnár László színész

18 óra: Kastélykert - Szabadtéri színpad
NÉPTÁNCFORGATAG
Közremûködnek: Lancut, Érmihályfalva, 
Balmazújváros néptáncosai
Talp alá húzza: THÖRKÖLY zenekar

20 óra: Kastélykert - Szabadtéri színpad

HOLDVIOLA elektro - folk zenekar
SÁRKÁNYLÁNYOK -tûzzsonglõrök

TAKÁCS NIKOLAS énekes
Tüzijáték
SKAFUNDERZ zenekar

XII.
Szervezõk:
Balmazújváros Város 
Önkormányzata 
Veres Péter Á.M.K. 
Támogatók:
OTP Balmazújvárosi 
fiókja

Balmaz Sütöde Kft
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Szerezz most jogosítványt, akár havi 

2.500 Ft-tal!!
Bõvebb felvilágosítás esetén érdeklõdj irodánkban,

Havi törlesztések alakulása a felvett 

hitelösszeg függvényében: Futamidõ 

Törlesztõ 

részletek 

száma 50 000 Ft 100 000 Ft 150 000 Ft 

13 hónap 12 4 550 Ft 9 070 Ft 13 600 Ft 

24 hónap 23 2 550 Ft 5 070 Ft 7 590 Ft 

 

2011. augusztus 4-én, 8-án, 10-én

Oktatás helye: Balmazújváros, Veres P. u. 1. II. em.

Ha szeretnél jogosítványt szerezni, de nincs meg 
 vagy hiányos a fedezeted, akkor válaszd az általunk
ajánlott kedvezõ hitellehetõséget az alábbiak szerint:

pFutamidõ: 13-24 hó

pIgényelhetõ összeg: 

pmin. 50.000 Ft, max. 150.000 Ft

pÜgyleti kamat: 15% / év

pKezelési költség: nincs

pFolyósítási jutalék: nincs

Két példa az ajánlott konstrukciók közül:

 vagy keresd a honlapunkat:

www.koroknaiautosiskola.hu

augusztus 26-án (péntek), 
10-17.30-ig

AJÁNDÉK!!! 

1 üveg 

jéghideg
Tel: 06-30-952-81-29

E-mail: hokristaly.klima@freemail.hu

KLÍMA SZERELÉS, KARBANTARTÁS 

ÉS TISZTÍTÁS

RENDKÍVÜL KEDVEZÕ ÁRON!!! 

Hogy ne legyen 

olyan forró a nyár!

FRISS és HÛS 

otthonok 

a mindennapok 

kényelméért!
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A III. Szakmai Nyílt Nap is a kábítószer-elle-
nes világnap alkalmából került megrende-
zésre, azonban a nap tematikája az elõzõ 
évekhez képest átalakult. Eddig minden év-
ben az egész napot arra szántuk, hogy a helyi 
segítõ szakemberek találkozhassanak, szín-
vonalas elõadásokat hallgathassanak hiteles 
szakemberektõl a témában.  Idén úgy gon-
doltuk, hogy a világnap céljának megfelelõ-
en, elérjük a kábítószerfogyasztás szempont-
jából legveszélyeztetettebb korosztályt is, 
így a délutáni programjainkat elsõsorban ne-
kik szántuk.  A nap a házigazda intézmény és 
a fenntartó szokásos beszámolójával, jövõ-
beli terveinek ismertetetésével kezdõdött. A 
vendégek megtekinthették a már szintén ha-
gyományosnak tekinthetõ kisfilmet az intéz-
mény elmúlt egy éves tevékenységérõl. 
Azok a résztvevõk, akik Hajdúböszörmény-
ben jártak fõiskolára, bizonyára nagy öröm-
mel fogadták Szerepi Sándort, aki a Családi 
szocializációs zavarok és az iskola (esetleges 
út a függõségig) címmel tartott nagy sikerû 
elõadást. Ezt követõen egy új, ötletbörzéhez 

hasonlító módszert, a World Café-t volt alkal-
munk megismertetni a jelenlévõkkel, ahol 
nem passzív hallgatóságként lehettek jelen, 
hanem aktív részeseivé váltak a programnak, 
elmondhatták ötleteiket, javaslataikat. A 
World Café együttes gondolkodási- és be-
szélgetési módszert Juanita Brown amerikai 
szer-vezetfejlesztõ vezette be, arra alapozva, 
hogy minden jelentõs változás és fejlõdés 
alapja a közösségi beszélgetések - a dialógus - 
során kialakuló megértés és elfogadás. A 
World Café tehát egy változásmenedzselési 
eljárás, amiben a résztvevõk megosztják egy-
mással érzéseiket, gondolataikat, céljaikat, öt-
leteiket. A beszélgetés néhány elõre kidolgo-
zott kérdés mentén zajlott, elõre meghatáro-
zott forgatókönyv szerint. A kérdések az 
összejövetel témájára fókuszáltak. A mi ca-
fénk szólt a helyi szociális intézmények haté-
konyabb együttmûködésérõl, az elterelés szol-
gáltatás szakmai kihívásairól, újszerû drog-
prevenciós módszerekrõl, a szenvedélybete-
gek nappali ellátásába bevonható új ele-mek-
rõl. Az összejövetel során a résztvevõkkel 

Galambosné Szeifert Orsolya

Szakmai napot tartott ismét a Szenvedélybetegek Nappali Intézménye, ahová egy 
ismert és botlásoktól sem mentes neves ember kapott meghívást, Stohl András sze-
mélyében. A harmadik szakmai nap célja az volt, hogy a szenvedélybetegekkel fog-
lalkozók, az ellátásukban résztvevõk megbeszéljék a különbözõ szakmai problémá-
kat. A cél, hogy közelebb kerüljenek betegek és gondozók, függõségben élõk és 
gyógyultak egy önfeledt és õszinte légkörû kellemes nap programjaként valósult 
meg a Nádudvari utcai intézményben. 
Mile Ferenc, az intézmény elnöke rövid monológjában említést tett arról, hogy a 
szakmában dolgozók létszáma folyamatosan nõ, ezzel együtt a rátermettség és a 
hozzáállás is gyarapszik. Kiemelte, ezt a munkát kizárólag olyan emberek végzik, 
végezhetik, akik felelõsséget éreznek embertársaink iránt, szívvel és lélekkel 
végzik segítõ tevékenységüket. A szót Galambosné Szeifert Orsolya intézményve-
zetõ vette át, aki kiemelte, hogy ma Magyarországon több mint egymillió drog és al-
koholfüggõ ember, illetve fiatal van, ami tragikusnak mondható. Sajnos a városunk-
ban nem tudnak elégszer minden iskolába, illetve nyilvános szórakozóhelyre eljut-
ni, hogy figyelmeztessék a fiatalokat a rájuk leselkedõ veszélyre. A család, az egyén 
számára komoly gondot jelentõ alkohol, drog, vagy más függõséget okozó szenve-
délybetegség (játékgép, fogadások stb) felõrli az idegrendszert, tönkreteszi a 

együtt a gondolatok és ötletek is vándoroltak 
az asztalok között és számtalan variációban 
összekapcsolódtak. A programok közötti szü-
netekben vendégeink megtekinthették a Te-
vékeny Szeretet Közössége Szenvedélybete-
gek Debreceni Nappali Ellátásának kliensei 
által készített magas mûvészi színvonalú raj-
zokból, grafikákból készült kiállítást. A délu-
táni programunk már fiataloknak (jelen vol-
tak az elterelés szolgáltatásban résztvevõk és 
a BAKI Egyesület fiataljai is) szólt, bár sokan 
kíváncsiak voltak rá a szakemberek közül is. 
Elsõként drogprevenciós kisfilmek vetítésére 
került sor, majd Stohl Andrást vártuk egy kö-
tetlen beszélgetésre a már jól ismert okokból. 
Éppen a nálunk tett látogatása után kezdett el 
az egyik kereskedelmi csatorna olyan szak-
embereket nyilatkoztatni a témában, akik 
nemhogy haszontalannak, hanem ártalmas-
nak ítélték a színész által gyakorolt bûnbánat 
ilyesfajta elõadásokban, beszélgetésekben 
való megnyilvánulását. Ennek az írásnak nem 
az a célja, hogy csak errõl a jelenségrõl szól-
jon, ezért röviden annyit, hogy a beszélgetés 
hasznosnak bizonyult, megmozgatta a fiata-
lokat és elértük vele azt a célt, amit szerettünk 
volna. El kell tehát oszlatnom minden olyan 
feltevést, amely szerint bármilyen formában 
ártó lett volna a jelenlévõk számára a beszél-
getés. (Amennyiben valakiben szakmai kétely 
merülne fel ezzel kapcsolatban, nyugodtan ke-
ressen fel (70/9536-499) és vitassuk meg a kér-
dést). Az intézmény munkatársai nevében is 
köszönetünket fejezzük ki mindazoknak, akik 
elfogadták meghívásunkat és jelen voltak ren-
dezvényünkön. Büszkék vagyunk arra, hogy 
egy olyan hiánypótló hagyományt teremtet-
tünk szakmai nyílt napunkkal, amely lehetõ-
séget és teret biztosít a helyi segítõ szakembe-
reknek a találkozásra, a közös gondolkodásra, 
kötetlen együttlétre. Ezen kívül köszönet ille-
ti az intézményünk ellátottjait, akik a rendez-
vény elõkészítésében igen sokat segítettek. 
Július 1-tõl szervezetünk Baptista Tevékeny 
Szeretet Misszió (TESZ) néven folytatja to-
vább tevékenységét.
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Mi a célod ezzel a körúttal, hisz sokan ezt is negatívan értékelik, 
megszólják?!
Általában, mint minden embert, így engem is megszólnak és elítélnek, 
különösen rossz tetteimért.  Ami természetes, hisz olyat követtem el, 
amit nem lett volna szabad. Ennek ellenére késztetést érzek arra, pon-
tosan a saját hibáimból tanulva, hogy felhívjam a figyelmét másoknak, 
ne lépjenek a bûnös útra! Ha pedig már ott járnak, forduljanak vissza, 
míg nem késõ!
Miért fontos a sajtó,  illetve a média nyilvánossága?
A sajtót nem én hívom, jön magától. Nem akarok fõszereplõ lenni, de 
tudomásul kell venni, hogy ez egy ilyen világ. A negatív hír sokkal na-
gyobb szenzáció a mai társadalomban, mint egy pozitív, s mivel én bõ-
ven adtam okot a negatívumokra, így értelemszerûen figyelemmel 
kísérnek.
Nyugodtabb a lelked egy ilyen találkozó után?
Határozottan nyugodtabb! Amikor elkezdõdnek ezek a beszélgetések, 
egy egészen más társaság ül velem szemben, mint a beszélgetés végén. 
Amikor végére érünk, s számos dolgot megbeszélünk, illetve átbeszé-
lünk, kényes témákat is, na, ezeknek a beszélgetéseknek a végén egy 
sokkal lazább és felszabadultabb társaságtól válok el, aminek nagyon 
örülök. Ez most is így történt. Köszönöm az intézmény meghívását!
Köszönöm a beszélgetést.

szervezetet, mentálisan leépíti az embert. Szenved a függõségben élõ 
egyén, de szenvednek szerettei is (szülõk, gyerekek, házastársak), 
akik sokszor érzik tehetetlennek magukat. A ,,szenvedély bevallása”, 
felismerése az elsõ lépés, hisz e nélkül csak hárít az egyén, igazán nem 
akar a gyógyulás útjára lépni. 
Egy közéleti személyiséget hívtak meg e problémák megbeszélésére, 
mégpedig a színész - mûsorvezetõ Stohl Andrást. 2010-ben balesetet 
okozott (ittas, drogos állapot) gyorshajtásának eredményeként vált 
visszaesõként - szenvedélybetegségérõl is - ismertté a közkedvelt 
filmszínész. Szinte percre pontosan érkezett a médiasztár ügyvédje 
kíséretében a délután kettõre hirdetett találkozóra. " Buci " a tõle meg-
szokott laza stílusában állt a nyilvánosság elé, de azért némi szoron-
gás és idegesség is fellelhetõ volt rajta, ami jelenlegi helyzetében ért-
hetõ. A balmazújvárosi találkozó a tizenötödik állomása volt annak a 
körútnak, amely során rengeteg emberrel találkozott már, beszélt 
õszintén arról, amit elkövetett, s amit nem szabad elkövetni soha sen-
kinek. Sokat beszélt a családjáról, a lányairól, s azokról a szeretteirõl, 
akikbe óriásit rúgott felelõtlenségével. Sok kérdést kapott a résztve-
võktõl, amire kibúvó nélkül válaszolt. Központi kérdés volt a bünte-
tése lehetséges súlya, a lelkiismerete, karrierjének alakulása, s az azó-
ta eltelt idõ megemésztése.
Három rövid kérdésre sikerült megszólítanom Stohl Andrást: 

Csige Sándor

Milyenek is vagyunk, amikor gyermekeinkrõl van szó? 
Amikor a gyerek egészséges, szépen fejlõdik, ne adj Is-
ten, még valamiben kimagaslót is nyújt, díjat, díjra hal-
moz, akkor különösen örülünk. Büszkék vagyunk rá! 
Amikor beteg, nem tud beilleszkedni az oviba, iskolába, 
munkahelyére, nem talál méltó párt maga mellé, illetve 
hasonló esetekben, akkor bár ugyanúgy szeretjük, hisz 
a mienk, a mi vérünk, mégiscsak halkabban mesélünk 
róla. Valahogy így vagyunk összerakva. 
A sikereirõl természetes, hogy szívesebben mondjuk el 
történeteinket, mintha valamiben kudarcot vallott. Ta-
lán a jó és a rossz eseményeknél is egyformán gondol-
juk úgy, hogy nekünk, szülõknek komoly közünk van az 
adott életkor történéseihez, mégis; jobb az eredmé-
nyekrõl beszélni, olvasni és írni, mint a kudarcról.
Az eredményeknél, mert mi biztosítjuk a hátteret, mega-
dunk mindent, vele tanulunk, figyeljük, óvjuk, szeretjük, 
örömmel osztozunk sikereiben. A kudarcnál, az esetleg 
eltévedt életpályáknál, rossz házasságoknál, alkohol-
függõség esetén, bár tudjuk, hogy mi is vétkeztünk, itt 
már nehezebben megy a ,,beszélgetés”, ahogy mondani 
szokás, takargatjuk titkainkat, keressük az okokat. 
Hogy miért éppen a zenei sikereket elért egykori tanít-
ványok rövid méltatása elé tettem ezt a hosszas beveze-
tõt, azt talán azok értik elsõsorban, akik valaha is ko-
molyabban foglalkoztak hangszertanulással. Itt aztán 
van lent is, fent is az ember Érzékenységét, odafigyelé-
sét másokra (gyermekei, kollégái, barátai stb.) hiszem, 
hogy ,,mélyebben” és ,,hosszabb ideig” fenn tudja tar-
tani. Ezért, s ennek okán újra szeretném felhívni 
Olvasóink figyelmét, hogy bátran küldjenek rövid tudó-
sításokat gyermekükrõl, családi vagy más események-
rõl, eredményekrõl, hisz csak arról írhatunk, amirõl 
tudunk. (no, meg ami belefér ebbe a pár oldalba!)

ZENEI SIKEREK BRNO NEM- 
ZETKÖZI RÉZFÚVÓS VERSENY
Farkas Ferenc kürt szakos, egykori diákunk, siker-
rel tért haza Brnoból.
Az apró termetû, mosolygós kisfiú mára már érett fér-
fivá vált. Választott hangszerének, a vadászkürtnek az 
elsajátításában nemcsak szerintünk – volt tanárai, 
szülei, barátai szerint - sikeres. Meggyõzõ eredmény-
ként tudja felmutatni, hogy a Brno-i Nemzetközi 

Rézfúvós Versenyen, megelõzve magyar társait, II. helyezéssel tért haza. A 

zeneiskolánkban Bekker Gyula tanítványaként annyira megszerette a vadászkürtöt, 
hogy középiskolai tanulmányait is zenei szakirányban folytatta.  Budapesten a Weiner 
Leó Szakközépiskolában érettségizett, majd felvételt nyert a Zenemûvészeti Akadé-
miára. Sikeres pályázatának köszönhetõen egy évet a New-York mellett lévõ Bard 
College nevû egyetemen végzett. Az amerikai  Bard College Conservatory of Music 
évek óta együttmûködõ partnere a Zeneakadémiának. A Bard College tanterve arra 
épül, hogy a legjobb zenészeknek széleskörû tudással kell rendelkeznie a zenén kívül 
esõ területeken is. A Bard College hisz benne, hogy az ambíciókkal teli fiatal zené-
szeket az intenzív zenei képzés és a szabadmûvészeti oktatás által felkínált széles és 
színes szellemi tér kombinációja szolgálja a legteljesebben. Feri, távol szüleitõl, bará-
taitól, valóban rá volt kényszerítve az angol nyelv gyakorlására, mégha a zene nyelve 
szavak nélkül is érthetõ. Reméljük amerikai tanulmányait, nyelvtanulását, kamatoz-
tatni tudja egy itthoni nyelvvizsga alkalmából is. A szürke hétköznapok monoton 
gyakorlását, gyötrelmeit, feledteti egy ilyen szép eredmény. A további sikerekhez, a 
lélek szárnyalásához mindenképpen hozzájárul.

NASHVILLE (USA) NEMZETKÖZI HARSONA   
KVARTETT VERSENY
Ujj Tibor, harsona szakos tehetséges növendékünk, most nem szóló 
versenyeredményérõl mesélt nekem. Az egyéni munkánál nehezebb, de igen izgal-
mas utat jár be az ember, ha csapatban dolgozik. Így történt ez a mi Tibinknél is. 

folytatás a következõ oldalon
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Barátokra talált, együtt muzsikáltak, próbáltak szó szerint 
összehangolódni, és meglett a gyõztes elsõ hely! 

A Quattroforte harsona kvartett 2010 õszén alakult Budapesten, a 
Liszt Ferenc Zenemûvészeti Egyetem fiatal hallgatóiból. Kitûzött 
céljuk az volt, hogy a 2011-es Nemzetközi Harsonaszövetség /ITA/ 
által megrendezett Harsona kvartett versenyen megmérettessék ma-
gukat. Az együttes tagjai: Juhász István, Ujj Tibor, Tóth Márk Antal 
és Tamás Róbert Harold. A sikeres válogatás után - melynek feltéte-
le egy saját készítésû hangzóanyag kiküldése volt Amerikába - a sok 
jelentkezõ közül a fiúk is ott lehettek a döntõben, ahol képviselték a 
budapesti Zeneakadémiát és egyben Magyarországot is.
A magyar csapaton kívül két amerikai együttes jutott a döntõbe, me-
lyet Nashville-ben /Tennessee, USA/ rendeztek meg június 22-25-
ig. A zsûriben világszerte elismert harsonamûvészek ültek, akik a 
magyar Quattroforte harsona kvartettnek ítélték a GYÕZELMET. A 
hosszas és kitartó felkészülésnek meglett a gyümölcse. Az örömüket 
tetõzte még az a tény is, hogy a fiúk maguk mögött hagyták amerikai 
versenytársaikat. Élményekben gazdag útjukat követõen újult erõ-
vel vágnak bele céljaik megvalósításába. 
Olvasóink figyelmébe ajánlom, hogy a Quattroforte harsona 
kvartett-et meghallgathatják a XII. Kastélykerti esték programjain 
belül, a református templomban megrendezésre kerülõ díjátadó ün-
nepségen  (augusztus 13-án  szombaton,  15 órakor).  Hiszem, hogy 
nemcsak családtagjai, volt tanárai lesznek elégedettek Tibi és társai 
harsonajátékával, de Önöknek is tetszeni fog produkciójuk.

Takács Erika

Jehova Tanúi balmazújvárosi gyülekezetének tagjai is képvisel-
tették magukat az elõzõ hétvégén Nyíregyházán. 
A Jehova Tanúi Egyház által szervezett, „Jöjjön el Isten Király-
sága” jeligéjû kerületkongresszus a Máté 6:9, 10-en alapult. A 
többezres hallgatóság érdekfeszítõ bibliai próféciák magyarázatát 
hallgathatta meg. 
Jehova Tanúi szerint a Királyság valóságos kormányzat, mely ha-
marosan ténykedésbe kezd azok javára, akik alávetik magukat neki, 
és fellép azok ellen, akik visszautasítják. 
Az idei kongresszusukon a Tanúk, Isten Királyságával kapcsolatos 
érdekfeszítõ bibliai próféciák magyarázatát közlik majd, melyek-
bõl kiderül, hogy milyen maradandó változásokat és áldásokat hoz 
el ez a Királyság azoknak, akik szeretik azt, ami helyes. Ezen a 
nyíregyházi eseményen 34-en váltak Jehova Isten felszentelt szol-
gájává. 
A háromnapos rendezvénysorozat alkalmával közreadásra került 
több bibliatanulmányozási segédeszköz is. Többek között két füzet, 
valamint egy könyv,  mely kimondottan a fiataloknak segít gyakor-
latias, Írásszerinti életvezetési tanácsokkal. 
A „Jehova Tanúi hittel cselekszenek” címû DVD a tanúk modern-
kori történetébe enged bepillantást. A teljesen önkéntes adomá-
nyokból szervezett és lebonyolított kongresszus vasárnap délután 
ért véget.

A Hortobágy Pusztai „nomád” emberei mindig szívesen kaptak az alkal-
mon, hogy ünnepi keretek között találkozhassanak más pásztorokkal és 
lovasokkal. Ilyen ünnep a Pünkösd is. Ez volt a jószágnézés és a pászto-
rok jutalmazásának kiemelkedõ alkalma. Elõször 1965-ben rendeztek 
versenysorozatot a nagy legelõn, ezért mára már hagyománnyá nõtte ki 
magát a vetélkedõk együttese. Itt lehetõségük van a táj gulyásainak, csi-
kósainak, kézmûveseinek, táncosainak a tehetségük bemutatására, a ver-
sengésre. Az ide látogató vendégeknek lehetõsége nyílik betekintést 
nyerni a Világörökségként is emlegetett pusztai életbe, gyönyörû tájba. 
Felejthetetlen élmény a programok változatossága és a látványvilág.            

A rendezvények kikapcsolódást nyújtanak mind a felnõtteknek, mind a 
gyerekeknek. Idén nem zavarta jelentõsebb esõ a Lovasnapokat. 
Változatos programok várták az ide látogató ló-barátokat.  
A látnivalók  között szerepelt a lovastorna bemutató, Tapolcsányi Nem-
zeti  Ménes  díjlovas karusszelje,  huszártoborzó  és  ágyús   huszárok, 

folytatás a következõ oldalonMóga János

Az 1969-ben végzett gimnáziumi osztály a második volt, ame-
lyik Balmazújvároson érettségizett. Június utolsó vasárnapján                                  

tartották ennek az alkalomnak a  42. évfordulóját. Különösen sikeres 
személyekrõl van szó esetükben, mert annak ellenére, hogy a legnépe-
sebb korosztályban, az ötvenes évek elején születtek, egyetemre, vagy 
fõiskolára a kilencven százalékukat felvették! Ennek örömére Kalmár 
Zoltán az igazgatói irodájában helyezte el, és õrizte büszkén  évtizede-
kig a tablójukat. Csak jóval késõbb sikerült ezt a teljesítményt túlszár-
nyalni egy másik évfolyam végzõseinek. Arra is évtizedeket kell való-
színû várni, hogy egy osztályból ketten is kiérdemeljék munkásságuk-
kal a Balmazújváros Díszpolgára címet. Holb Margit textilmûvész és 
dr. Cs.Tóth János könyvkiadó, mûvészeti író ebben a megtiszteltetés-
ben részesült a kétezres évek második felében. A szokásos dramaturgi-
ának megfelelõen életút ismertetõk hangzottak el az összejövetelen és 
az emlékezet edzéseként  tanárokról, egykori sztorikról zajlott a be-
szélgetés. A közös vacsorán abban állapodtak meg, hogy minden év jú-
niusának  utolsó vasárnapján összejönnek. Szabóné Molnár Rozi
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A Kamilla Egyesület szervezésében több röplabdát szeretõ szakember 
összeült és elhatározta, hogy hagyomány és utánpótlás teremtõ szándékkal 
edzéseket szervez február hónaptól. 
Hogy miért éppen a röplabda? 
Azért, mert fejleszti az ügyességet, a gyorsaságot, és a reflexeket. Kollektív 
csapatjátékként együtt kell mûködni a játékosoknak. A játékot játszhatjuk 
szabadban, vízben, homokban standröplabdaként. Gyógytestnevelési 

játékként játszhatják az asztmás gyerekek, a molettebbek, a szívbeteg gye-
rekek. Az oktatás lényege, hogy az életkori sajátosságok figyelembe vé-
teléhez igazítsák a tanultakat. A játék szabálya alkalmazkodjon a tanulás fo-
lyamatához, a mindenkori technikai tudáshoz. 
A csapat szakmai vezetõi: Harangi Zsuzsa, volt NBI-es röplabda játékos, 
Földesiné Tóth Erika testnevelõ – edzõ, Lugosi Zoltán testnevelõ-edzõ, több 
éve vesz részt nemzetközi röplabda versenyeken csapatával. Katonka Sán-
dor nevéhez fûzõdik városunkban a strandröplabda és a teremröplabda ver-
senyek szervezése. Suba István, volt NBI–es játékos, röplabdaedzõ, és já-
tékvezetõt is sokak ismerik és szeretik. A röplabda szeretete, a gyerekek 
lelkesedése összetartotta ezt a jó társaságot.
Elõször szervezett egyesületünk egyhetes intenzív röplabda tábort július 
hónapban. A táborozók délelõtti és délutáni edzéseken vettek részt. Több 
technikai elemmel ismerkedtek meg és a röplabda játékszabályait a gyakor-
latban is alkalmazták. Hiszem, hogy feleségem és segítõi sok fiatalnak 
szereztek kellemes kikapcsolódást, bõvítve a sportágak választékának 
körét.

RÖPLABDA tábor

Földesi János

Az úszástudás a mai kor testkultúrájának egyik alapvetõ ele-
me. Az úszás az izomzat fejlõdésére, a légzésre, a vérkeringés-
re, az étvágyra, az alvásra, tehát az általános testi és szellemi 
fejlõdésre elõnyösen hat.
Hagyományainknak megfelelõen egyesületünk, a Kamilla 
DSE immár hatodik alkalommal hirdetett úszóversenyt bal-
mazújvárosi gyerekeknek és felnõtteknek.
A versenyt Tóth Gábor testnevelõ-edzõ biztató szavai nyitot-
ták meg. 32 lelkes gyermek és felnõtt várta az indító sípjelét. 
Minden versenyzõ maximum két versenyszámban indulhatott 
az által választott távon és úszásnemben. A legtöbben a 25 m-
es gyors- és mellúszást választották. Népszerûnek bizonyult a 
4 fõs váltóverseny, ahol a gyerekek mellett a felnõttek és mi, a 
szervezõk is rajthoz álltunk.
Korcsoportonként, nemenként és versenyszámonként az I-III. 
helyezettek érem, emléklap és csoki díjazásban részesültek. 
A jó helyezések elérésében a lelkes szülõi és baráti biztatás 
sokat segített.

VI. városi úszóverseny 
amator úszóknak

Földesiné Tóth Erika

Gyerünk a vízbe!

Györfi Anita

nemzeti lófajtáink színvonalas bemutatója, római fogatok, 
lélegzet elállító puszta ötösök versenye. A vendégek kedvencei 
között szerepelt a póni-staféta, ahol gyerekek és pónijaik 
mutathatták be tudásukat. A makrancos pónik miatt sok tapsra és 
bátorításra volt szükségük. A másik favorit természetesen a min-
den évben megrendezésre kerülõ Országos csikósbajnokság. A 
több fordulós versenyre az ország minden tájáról érkeztek csi-
kósok, hogy összemérhessék tudásuk a többiekkel. A 18. Csi-
kósbajnokság gyõztese a balmazújvárosi Bordás Ádám lett, - aki 
a legfiatalabb csikósok egyike - Remény nevû lovával, holtver-
senyben Garai Lajos hortobágyi csikóssal. Hihetetlen élmény a 
csikósok lófuttatása, ahol nagy sebességgel száguldanak a gyõ-
zelemért. 
A lovasnap szívmelengetõ élménye volt a Lipicai szabadido-
mítás. Kappel Edit és csodálatos lova mutatták be, milyen az 
igazi kötõdés ló és lovas között. Nyereg, kantár és bármiféle 
segédeszköz nélkül idomította az állatot. Feltûnt a pusztában 
még jó pár lovas híresség, köztük Lázár Zoltán fogathajtó vi-
lágbajnok, a négyesfogatok kombinált akadályhajtásán. 
A mûsorszámok között és a hosszabb szünetekben nézelõd-
hettek a kirakodó vásáron, megkóstolhatták a változatos bog-
rácsban készült ételeket, például az ökörsültet és a slambucot. A 
két nap záróképe a rackanyáj behajtása, az ökör és bivalyfogat 
bemutatása volt. 
További hortobágyi programokat a www.hortobagy.eu hon-
lapon találhatnak. 

(folytatás az elõzõ oldalról)
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  Kevesen gondolták 2-3 évvel ezelõtt, hogy ilyen rövid idõ 
leforgása alatt, ekkora csapattá duzzad a BKK legénysége. Két 
éve a csapat segítségére sietõ Király Sándor már említette, hogy 
Õ nem elégszik meg az NB II- es szerepléssel, és magasabb 
célokat tûzött a játékosok elé. Az NB I B-s célunkat már az elõzõ 
bajnokságban elértük, és a 8. helyezést elérve, magabiztosan 
megmaradt a csapat második vonalbeli tagsága.
  Ezen a nyáron sok változás történt Debrecenben a férfi 
kézilabda vonatkozásában. A DKSE megszûnésével, sok tehet-
séges fiatal játékos egyesület nélkül maradt a megye-szék-
helyen. Ezt a lehetõséget felismerve Király Úr Hajdúböször-
ménybõl Debrecenbe, a Hódos Imre sportcsarnokba helyezte át 
csapatát, ezáltal játéklehetõséget biztosítva az árván maradt 
sportolóknak is. Július 20-án a régiek és az újonnan igazolt 
játékosok Rácz Sándor vezetõedzõ irányításával megkezdték a 
felkészülést az elõttünk álló szezon-ra.
  A következõ bajnokságban az NB IB felnõtt és junior csapa-
tunk mellett, az NB II-ben szintén felnõtt és junior, míg az Or-
szágos Nyílt Serdülõ bajnokságban 2 csapatunk versenyez. 
Balmazújvárosban a Megyei csapatunk játszik. A játékos 
keretekrõl a késõbbiekben beszámolunk. Ezzel a játékos 
állománnyal a régió legnagyobb csapatává nõtte ki magát 
egyesületünk.

Hegedûs Lajos

Kiemelkedõ évet zártak a balmazújvárosi utánpótlás kézilabda csapa-
tok. Most fordult elõ elõször, hogy egy évben négy kézilabdacsapat is 
országos döntõbe jutott. 
A Kalmár Tagintézmény két lánycsapattal képviseltette magát az ország 
legjobbjai között. A szivacskézisek Szombathelyen elért kiváló hatodik 
helyezése után, június 15-18. között Miskolcon rendezték a Diákolimpia 3. 
korcsoportos országos döntõjét. Az ide vezetõ úton kéziseink elõször meg-
nyerték a városi és a megyei döntõt, majd a gyulai országos elõdöntõn sem 
találtak legyõzõre. Így az elindult 214 csapat közül bekerültek az ország 
legjobb nyolc együttese közé. Az országos döntõ megnyitójára egy pazar 
rendezvény keretében a diósgyõri várban került sor. A másnapi csoport-
küzdelmek során lányaink 32-13-ra verték a Gyõr, majd 21-20-ra a Szeged 
gárdáját. Egy kicsit rontott az összképen a Marcalitól elszenvedett vereség, 
de mentségül szolgált, hogy így is csoportelsõként kerültek a legjobb négy 
közé. A döntõbe jutásért már a városi Sportcsarnokban, egy eddig kiválóan 
szereplõ Kisteleket kellett legyõzni. A csapat az újvárosi szülõk és szur-
kolók hangos buzdítása mellett kiemelkedõ játékkal 21-11-re gyõzött, így 
bejutott a másnapi fináléba. A döntõben azzal a Jászberénnyel kellett meg-
küzdeni, akik ebben az évben valamennyi mérkõzésüket megnyerték. Az 
elsõ félidõben a kiváló védekezésnek köszönhetõen csapatunk meglepte az 
ellenfelet, és elõnnyel fordulhatott /6-5/. A második félidõben az ellenfél 
nagyobb tapasztalatának köszönhetõen a maga javára fordította, végül 
megnyerte a mérkõzést. Az eredmény-hirdetésnél már büszkén állhattak fel 
a kalmáros lányok a dobogó második fokára, mert egész éves munkájuknak 
meglett az eredménye. A torna All Star csapatába az újvárosiak közül Vénig 
Anitát választották. 

A csapat tagjai: Felsõ sor: Berettyán Petra, Géricz Alexandra, Melkó 
Károly edzõ, Dobi Kata, Balla Krisztina, Vénig Anita. Középsõ sor: Pál 
Izabella, Szilági Dorka, Szabó Panna, Nagy Klarissza.  Elsõ sor: Varga 
Nikolett, Radócz Bernadett. Ezúton is köszönjük azok munkáját és 
támogatását, akik segítik csapatunkat és komoly szerepük van a 
sikerekben!

Kalmáros ezüstérem 
a kézilabda országos Diákolimpián!

Magyarország legrangosabb utánpótlás Kézilabda döntõjébe 
jutott Kalmár DSE. Szivacskézilabdás lány csapata június 3.-án 
indultunk el Szombathelyre, a június 4-5-én Haladás 
Sportcsarnokban megrendezett versenyre, ahol az ország 
legjobb nyolc csapata vett részt.
Szombaton (június 4.) játszották a ”B” csoporton belüli 
mérkõzéseket, melynek eredményei:

Kalmár-Tápiószele 14:21
Kalmár-Mohács 15:18
Kalmár-Szeged 18:12

Vasárnap következtek a helyezésért játszott mérkõzések, 
melyen nagyon szépen teljesítettek a lányok, hiszen a tavalyi 
III. helyezetett verve: Kalmár-Angyalföld 17:16-ra így 
indultak az FTC ellen az ötödik vagy a hatodik helyért. Az 
FTC ellen az Országos Elõdöntõben elég szoros mecset 

Kalmár lányok Szombathelyen

játszva, bíztunk benne, hogy lányaink most gyõznek majd, de ezen a 
napon is az FTC bizonyult jobbnak. Kalmár-FTC 13:22. Így lányaink 
VI. helyen végeztek nagyon szép eredménnyel és szemünkbe könnyeket 
csaló mérkõzésekkel, hiszen mi szülõk is velük voltunk a pályán, ha nem 
is testileg, de lelkileg minden bizonnyal. Én legalábbis így éreztem és 
láttam a többi szülõn is. Köszönjük az élményeinket a támogatóinknak, 
akik hozzájárultak utazásunkhoz! Így: Balmazújváros Önkormányzata, 
Balmazújvárosi Takarékszövetkezet, Juhász Ernõ, Király Sándor, Lukács 
István, Kalmár DSE.

A csapat tagjai: Balla Tünde, Kunkli Dóra, Vénig Tímea, Szatmári 
Zsuzsanna, Patkó Virág, Zavaczki Boglárka, Puzsár Zsanett, Gyõrfi 
Dóra, Szabó Nina, Burai Boglárka

A keleti régió legnagyobb 
férfi kézilabda egyesülete 
a Konig-Trade 
Balmazújvárosi KK

Melkó Károly

Szatmáriné Béke Anikó, Bodnár Julianna szülõk
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A Szalánczi Tamás által irányított Balmazújvárosi FC felnõtt labdarúgó 
csapata, az NBIII. Mátra-csoportjának 2010-2011-es idényében, kiváló 
teljesítménnyel a második helyet szerezte meg. Az idényben nyújtott 
teljesítményrõl és a jövõrõl kérdeztük a trénert.

Az elõzõ szezonban elért negyedik hely után, mindenképpen a dobogós 
helyezést tûztük ki magunk elé, és természetesen szerettük volna megsze-
rezni az elsõ helyet, akkor úgy gondoltuk, a feltételek és a játékosállomány 
is alkalmas céljaink eléréséhez. Az Eger nagyon nagy erõket mozgósított 
az aranyérem megszerzéséért, az igazolások és az anyagiak tekintetében is. 
Sajnos a felkészülésünk és a szezon során olyan sérülések történtek (Mi-
zsák Richárd, Belényesi Miklós, Murák Krisztián, Kiss Attila), amelyek 
befolyásolták a szereplésünket. Sajnos, a tavaszi idény közben Tornyai 
Viktor is befejezte az aktív játékot. Az idegenbeli teljesítményünkkel nem 
voltam elégedett, hiszen hazai pályán nem nagyon hibáztunk, viszont ide-
genben olyan mérkõzéseket engedtünk ki a kezünkbõl, ahol az ellenfél 
gyengébb játékerõt képviselt. Mindezeket figyelembe véve a második hely 
reális. Próbáltunk minden csapat ellen támadólag fellépni, még akkor is, ha 
esetleg egy bunkerfutballal eredményesebbek lehettünk volna. A szám-
szerû eredményeket figyelembe véve, mi lõttük a második legtöbb gólt, és 
mi kapusainkat mattolták legkevesebbszer a Mátra-csoport mezõnyében. A 

 a Szalánczi-alakulat

A Balmazújvárosi FC ezüstérmes csapata: 
Felsõ sor (balról-jobbra): 
Fekete Róbert, Kiss Attila, Tornyai Viktor, Belényesi 
Miklós, Víg Viktor, Holb Tamás, Murák Krisztián, 
Kónya Márk, Barna László
Középsõ sor: 
Vezendi Péter gondnok, Szabó Balázs, 
Németh Ádám, Tóth Zoltán, Szalánczi Tamás 
vezetõedzõ, Sarus Balázs, Szûcs László, 
Nagy Róbert, Murák László létesítményvezetõ
Alsó sor: 
Zabos Ferenc, Forgács Gergõ, Szabó Márton, Kállai 
Gábor, Sárközi Szabolcs, Mizsák Richárd, Németi 
Gergõ
A képrõl hiányzik: Csobán István, Posta István, 
Szabó Imre, Tiba Gergely

Ezüstérmes

csapat mentálisan és taktikailag érettebb lett, és az õszinte fut-
ballunk szimpátiát váltott ki saját közönségünkbõl és ellenfe-
leinkbõl is.

Szerinted, miben van különbség a másod és a harmadosztály 
között?

Én vallom, hogy minél magasabb osztályban futballozik egy 
játékos, egy csapat, annál könnyebb, hiszen jobb játékosok, pá-
lyák vannak, és aki futballozott valaha, az tudja, hogy intelli-
gensebb, taktikailag érettebb ellenfél ellen könnyebb játszani. 
Természetesen egy jó kihívás is mindenki számára.

Õsztõl egy másik csapatnál vállalsz munkát. Hol folytatod edzõi 
pályafutásodat? Hogyan tekintesz vissza a BFC-nél eltöltött két 
szezonra?

Az idény után még nem volt szó a távozásomról. Ezután a DVSC 
most induló Labdarúgó Akadémiájánál, fõállású állást ajánlottak 
fel nekem, és én elfogadtam ezt a lehetõséget. Két évvel ezelõtt 
nagy örömmel fogadtam a Balmazújvárosi FC megkeresését, és 
úgy gondolom nem vallottam szégyent, szerettem Újvároson 
edzõ lenni. Örültem, hogy a BFC vezetõivel együtt dolgozhattam 
és megismerhettem õket. Büszke vagyok, hogy ilyen futballisták-
nak lehettem az edzõje, akikkel egy negyedik és egy második 
helyezést értünk el közösen. Érzelmi beállítottságú ember va-
gyok, de meg kellett cáfolnom magam, ha a szívemre hallgatok, 
akkor jelen pillanatban is a BFC edzõje vagyok, de most egy 
racionális döntést kellett hoznom. 
További nagyon sok sikert kívánok a csapatnak, és a vezetõknek 
az NBII-es bajnokságban. 

Bodnár László

Ismét NBII-es a Balmazújvárosi FC 

Bodnár László

felnõtt labdarúgó csapata
A Balmazújvárosi FC felnõtt labdarúgó csapata 1995 után ismét 
a Nemzeti Bajnokság második vonalában képviseli városunkat. 
Az elõzõ idény NBIII-as második helyét követõen egy osztállyal 
feljebb bizonyíthatnak futballistáink. A NBII-bõl kiesett Bõcs csa-
patát, az MLSZ felkérte a másodosztályú indulásra, de õk nem 
tudták volna megteremteni a mûködés feltételeit. A BFC Elnök-
sége, Dr. Tiba István polgármester vezetésével megállapodott a 
borsodiakkal, és így a Bõcs Sport Kft. Balmazújvárosba helyezi át 
a telephelyét, és ez által mi indulhatunk el a másodosztályban 
Balmazújváros Sport Kft. néven. A csapat vezetõedzõjének Arany 
Lászlót nevezték ki, aki régi ismerõs Balmazújvároson, hiszen 
évekkel ezelõtt volt csapatunk játékosa. Szakmai igazgatóként 
Pajkos János (a DVSC és a Diósgyõr korábbi trénere) fogja se-
gíteni a munkáját, és a pályaedzõi teendõket Szabó Balázs, csa-
patunk nyáron visszavonult középpályása látja el, aki nagyon sok 
éven át erõsítette a BFC-t. A végleges játékoskeretrõl következõ 
számunkban tudjuk Olvasóinkat tájékoztatni. A 2011-2012-es 
bajnoki szezon augusztus huszadikán kezdõdik.  Hajrá Újváros!

Edzõ: Haász-Brandt Beáta
 elõtte balról jobbra: 
Eszenyi Bianka, 
Buglyó Judit, 
Lénárt Emese, 
Veres Dóra, 
Juhász Janka, 
Miltényi Lili, 
Mihalik Anna, 
Gém Léna, 
Horváth Réka, 
Vass Emerencia

(Elõzõ lapszá-
munkban rossz fotót 
csatoltunk a 
cikkhez, ezúton 
kérünk elnézést.)

Mennyire vagy elégedett a csapat elmúlt szezonjával?

(fotó: Borza János)

Az ERIMA Kézilabda Gyermekbajnokság  
országos döntojében 6. helyezést elért 
darusi kézis kislányok és edzojük



MEGÚJULUNK!

Új  arculattal,

szélesebb választékkal,

egyre jobb színvonallal várjuk Önöket.

Reméljük, hogy megújult külsõnkkel

vásárlóink elégedettek lesznek

és továbbra is örömmel 

látogatják boltjainkat.

Válogasson a legjobb 

betéti ajánlatokból!
A Balmazújváros és Vidéke Takarékszövetkezet az 

alábbi megtakarítási lehetõségeket ajánlja figyelmébe:

Az akció 2011. augusztus 1-tõl indul és visszavonásig
 érvényes. A tájékoztatás nem teljes körû. 
Részletekrõl érdeklõdjön fiókjainkban!

?Kösse le új megtakarításait 6 hónapos Takarék 

Számlabetétbe, teljesítse az elõírt feltételeket és 

a betét éves kamata 

1 millió Ft alatt 6,75% (EBKM: 6,75%), 

1 millió Ft fölött 7,00% (EBKM:7,00%)

?Új és meglévõ megtakarításait elhelyezheti a 

költség- és díjmentes 6 hónapos Matrac betétbe 

is. A Matrac betét éves kamata 

5,50% (EBKM: 5,54%)

?1 éves lekötés esetén válassza Takarék 

Számlabetétünket, ahol az elhelyezett összeg 

nagyságától függõen a mindenkori hirdetmény 

általi kamaton felül - amennyiben betétje új 

forrásból származik – +1,50%-os 

kamatprémiumban részesülhet, jelenleg elérhetõ 

éves kamat 7,00% (EBKM:7,00%)!
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